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LXV. řádné jednání Náčelnictva Junáka 
 

1. Zpráva PS NJ pro logo, znak a název                                                            

PS nás seznámila s částí výstupů průzkumu Sondy do skautského světa, které se týkaly právě 

problematiky loga a znaku Junáka, a z nich vycházejících doporučení pro další činnost pracovní 

skupiny. Dále získala skupina názor z řad skautských historiků (ti jsou hodně konzervativní) a z řad 

odborníků na danou problematiku. Doporučením, ke kterému se přiklání i většina členů NJ, je 

provést (nezásadní) úpravu současného loga a pravidel pro jeho používání, pokud to bude 

vzhledem k autorským právům možné. 

Další kroky budou směřovat k názvu organizace. Tématu se týkající otázky budou zařazeny do 

průzkumu Sondy 2. 

 

2. Zpráva VRJ                                                                                             

Starosta podal podrobnější informace např. k problematice ObRoku 2013. Problémy kolem 

jediného předloženého projektu se týkaly jednak šéfa týmu a jeho jednání v souvislosti s Jamboree 

a za druhé samotného projektu (nenaplnění cílů, počet účastníků). Prodlení v rozhodnutí bylo 

způsobeno postupným projednáváním na různých úrovních a skupinách (RO, VRJ). Dojde 

k přenastavení systému předkládání takovýchto projektů. V první fázi bude předkládán záměr 

a složení týmu, teprve poté se bude rozpracovávat projekt podrobněji. 

Projekt Členské karty má zpoždění. Komplexní materiál by měl být předložen na příštím jednání 

NJ. 

Člen Junáka, který byl odsouzen za zneužívání nezletilých, podal odvolání, nicméně rozhodnutím 

starosty byl vydán preventivní zákaz jakékoli práce s dětmi. Z místa jsou hlasy, že se jednalo 

o osobní „odplatu“ – pomluvu, a že opatření není na místě. Nicméně vzhledem k odpovědnosti vůči 

mladším členům bylo nutné toto opatření udělat. 

 

3. Zprávy ZvOJ a ZvOJ SM Kaprálův Mlýn                                                                   

Jednak probíhá průběžná kontrola naplňování statutů ZvOJ prováděná PS NJ, za druhé došlo 

k odevzdání výročních zpráv o činnosti a kontroly ze strany ÚRKJ. Bohužel se opět ukazují 

personální problémy některých jednotek. Vzniknou obvykle z nadšení a přání skupin. Problémy 

nastávají s odchodem jednotlivých lidí či jejich vyhořením.  

Další zakládanou jednotkou je ZvOJ SEV Kaprálův Mlýn. Tato jednotka vzniká především 

z důvodu specifického využívání základny i mimo Junáka a zajištění financování z prostředků ESF. 

Osobně proti vzniku této jednotky nic nemám. Vadí mi absence koncepce Junáka stanovená NJ pro 

zakládání nových ZvOJ. PS by se měla po kontrole naplňování statutů také zaměřit na zhodnocení 

aktuálnosti a potřebnosti té které jednotky (ve smyslu potřebnosti existence jako ZvOJ). 

Za dobrý koncept lze považovat přenesení řízení ZvOJ na VOJ. Zakládání a rušení podléhá stále 

NJ. To má tedy konečnou kontrolu. Výkonem „dohledu“ je ale pověřena jednotka, která je územně 

i personálně blíž dané ZvOJ. Toto řešení se jeví jako flexibilnější a mohlo by vést k časnějšímu 

odhalení vznikajících problémů. 

Druhým (opětovně) diskutovaným konceptem je členství ve ZvOJ. NJ se opakovaně (byť ne 

výraznou většinou) přiklonilo k názoru, že tuto praxi podporovat nechce, neboť ji nepovažuje za 

potřebnou (jak dokládá „experiment“ na Krajinské) a za správnou (výchova a sounáležitost má být 

budována v ZOJ). Oproti tomu většina členů NJ se přiklonila k názoru, že členy Rady ZvOJ mohou 

být i nečlenové Junáka z řad odborníků. 

Po zapracování těchto názorů bude statut nové ZvOJ předložen ke druhému čtení.  

 

4. Zpráva ÚRKJ                                                                                              

Bohužel se vyskytují zásadní nedostatky u ZOJ. ÚRKJ problém vidí v nekvalifikovaných 

hospodářích a revizorech a ne příliš pozitivnímu postoji k tomu se informovat a vzdělávat. Při 

předávání funkcí se přebírají i „způsoby“ a pokud to není někdo vyloženě z profese, tak nemá 

tendence měnit nastavené postupy. 

NJ se požádalo pořadatele setkání krajů, aby zařadili toto téma na příští setkání. 
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5. Zpráva o hospodaření 2011                                              

NJ schválilo zprávu o hospodaření za rok 2011. Upřesňující dotazy se týkaly např. nárůstu 

mzdových prostředků způsobených z 90 % prací na projektech či přebytku z projektu časopisů, 

který se v současné době ve formě fondu kumuluje na ústředí (nikoli TDC). Dále se dotazy zaměřil 

např. na nákup SW pro analýzu výzkumů a nákladů spojených s STS. 

 

6. Priority rozpočtu Junáka                                                            

Schvalování rozpočtu se sestávalo ze dvou fází. V první se schválila výše příspěvků a na konci 

roku se projednal rozpočet samotný. Nově přibude na začátek tohoto procesu schvalování 

rozpočtových priorit, které budou vycházet ze Strategie. První takový materiál bude předkládán ve 

druhém kvartálu roku 2013. Legislativní skupina navrhne, jak tento způsob schvalování rozpočtu 

ukotvit do systému jednání NJ napevno. 

Pro rozpočet na rok 2013 se tento krok v plné šíři nestihne, ale VRJ předloží na zářijovém zasedání 

popis aktuálního stavu a záměry na rok 2013. VRJ také zpracuje analýzu základních ukazatelů 

a potřeb v oblasti vzdělávání. 

 
7. Čerpání dotací na vzdělávací akce v roce 2012                            

Vzhledem k tomu, že kapitola na vzdělávací akce je čerpána poměrně významně, je potřeba 

dodržet všechny náležitosti a termíny pro podávání projektů a zpráv. Jinak hrozí krácení nebo 

nepřidělení dotace. 

 
8. Organizační řád Junáka – 1. čtení                                     

NJ schválilo v první čtení novelu OŘJ, který upravuje alternativní podmínky pro existenci ZOJ 

a okresů podle minule schválených tezí. Hlasoval jsem proti tomuto znění, neboť navržené změny 

nepovažuji za správné. Pro alternativní podmínky zakotvené v řádu (tj. bez nutnosti udělit/obhájit 

výjimku) pro okresy nevidím principiální důvod. Alternativní podmínka pro ZOJ tak, jak je 

formulovaná, zase podle mého názoru na stavu věci příliš nezměnila a nevyšla „odůvodněným“ 

případům vstříc. Podle mého názoru se jedná o čistě formální nikoli věcné splnění úkolu daného 

VSJ. 

 

9. Zpráva náčelníků a členů NJ          

Požadované informace týkající se expozitury SI ABS a hodnocení ÚO za kraj jsem naspal do své 

části zprávy. Podklady jsem získal z informací ze zasedání KRJ podané předsedou KRJ. 

Náčelník KD informoval členy NJ o průběhu OS jamboree v Miletíně a končící akci Drákulovina, 

během níž bylo darováno více než 200 litrů krve. 

Hlavní kapitán VS připomenul, že proběhl Navigamus 2012 – nejen připomenutí Titanicu, ale 

i výročí 100 let. 

 

10. Disciplinární řád Junáka                                                    

NJ diskutovalo nad Disciplinárním řádem v opakovaném prvním čtení. Velká diskuse se tentokrát 

vedla především okolo preventivního opatření dočasnému zákazu výkonu funkce. Většina se 

nakonec vyslovila pro zapracování tzv. stavěcí lhůty. Disciplinární řád nebyl dlouho upravován, 

i z tohoto důvodu jsou diskuse obsáhlejší. Druhým hlavním důvodem je nutnost (nově ze zákona) 

zapracovat do řádu části týkající se nezletilých členů Junáka. NJ nakonec vyzvalo skupinu 

k zapracování připomínek a předložení návrhu do opětovného prvního čtení.  

 

11. Projekt Spolkový časopis – nastavení cílů                              

V souladu s usnesením z minulého zasedání byly rozvrstveny cíle časopisů do tří úrovní – 

strategické, taktické a operační. Např. témata patří do taktické vrstvy a operační cíle bude 

stanovovat sám šéfredaktor. K cílům budou také navrženy mechanismy hodnocení. 

Po schválení taktických cílů bude vyhlášeno VŘ na šéfredaktora Skautského světa. 

 


